
P rotokół nr XL

Ra dy Gminy Bra lin

z dnia 2! października 2013 rokU'

Porzadek obrad:

1. otwarcie sesji istwierdzenie prawomocności obrad'

2. UchwaIenie porząd ku obrad'
3. Przy1ęcie protokołu z ostatnieJ sesj'rĄ

4.SprawozdanieWójtazdziałalnościmiędzysesyjnejireaIizacjiuchwałpodjętychna
pop rzed n iej sesii.

5. Analiza oświadczeń majątkowych radnych za rok2017'

6.SprawozdanieoświatoweostanierealizacjizadańoświatowychwGminieBralinw
roku szkolnym Żo\2/2oL3

7. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 20]'3 rok'

B' Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości'

9.PodjęcieuchwałyWsprawiezmianyStudiumuwarunkowańikierunków
zagospodarowania p rzest rzen n ego Gminy Bra lin

10. Wolne głosy iwnioski.

l1. la m kn ięc ie posiedz en ia '

Pkt 1) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad'

otwarcia posiedzenia o godzinie 16.00 dokonał przewodniczący rady Marek Fras i

stwierdził, Źe obecnych ]est 12 na stan ogótny 15 radnych, co pozwala zgodnie z przepisami

prawa obradować i podejmować praWomocne uchwały'

Nieobecni: Zbigniew Kosakiewicz, Jacek Kuropka, Józef otremba'

Ponadto w sesji udział wzięli wójt Roman Wojtysiak, skarbnik Grażyna Mosch, radny

powiatowy Piotr Hołoś i sołtysi z terenu gminy a także przedstawicieI lokalnych mediów.

Pkt 2) Ustalenie porządku obrad.

Przewodniczący rady przedstawił zebranym proponowany porządek obrad XL sesji'

Rada porządek obrad przyjęła jednogłośnie.

Pkt 3) Przyjęcie protokołu z ostatniej sesii.

ProtokółzpoprzedniejsesjikontrolowaliradniRomanLemanikiJanLeśniarek.
Kontrolujący nie wnieśli uwag do treści protokołu'

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie kontrolowany protokół'

Za przyjęciem protokołu głosowało 12 radnych'

Rada protokół Nr XXXIX przyjęła jednogłośnie'



Pkt 4) Sprawozdanie wójta z działalności międzysesYjnej irealizacji uchwał podjętych na

poprzedniej sesji.

Uchwała Nr 203 w sprawie: zmian w Wie|oletniej Prognozie Finansowej Gminy Bralin na lata

2013-7020.

Uchwałę przesłono do Regionolnej lzby obrochunkowej w Koliszu ido Wydziału Kontroli,

Prąwneqo i Nodzoru Wielkopolskiego LJrzędu Wojewódzkiego w Poznoniu'

2. Uchwała Nr 204 w sprawie: zmiany uchw6ły budżetowej na 2013 rok'

IJchwołę przesłano do Regionolnej lzby obrachunkowej w Koliszu ido Wydziołu Kontroli,

Prdwnego i Nodzoru Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu'

3. Uchwała Nr 205 w sprawie: udzielenia ponrocy finansowej dla Powiatu Kępińskiego.

lJchwołę przesłano do Regionolnej lzby obrochunkowej w Koliszu ido Wydziołu Kontroli,

Prownego i Nadzoru Wielkopolskiego IJrzędu Wojewódzkiego w Poznaniu'

4. Uchwała Nr 205 w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie W tryble bezprzetargowym

nieruchomości gruntowych, stanowiących gmlnny zasób nieruchomości'

t'Jchwołę przesłano do Wydziału Kontroli, Prownego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu

Wojewódlkiego w Pozna n iu '

5' Uchwała Nr 207 w sprawie przystąpienia do realizacji projektu w ramach Programu

operacy.jnego Kapitał Ludzki, nr i naZWa Priorytetu: lX. Rozwój wykształcenia i kompetencji w

regionach, nr i nazwa Działania: 9.1. Wyrównywanie szans edukacyjnych i zapeWnienie

wysokiej, jakości usług edukacyjnych świadczonych W systemie ośWiaty' nr i nazwa

Poddziałania: 9.1'1. Zmniejszanie nierówności w stopniu upowszechnienia edukacji

p rzedszko lnej pn,,,Przedszkolaki na start!".

IJchwołę przesłono do Wydziołu Kontroli, Prownego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu

Wojewódzkiego w Poznaniu oraz do Wojewódzkiego IJrzędu Procy w Poznaniu'

Spotkania i konsultacie

od dnia 1do 21 października 2013

07.Io.Żo13 8odz. 13'oo spotkanie z dyrektorem szkoly podstawowej w sprawie

fu n kcjon owa n ia oddziałów zerowych.

09.o1o.2013 godz. 09.00 spotkanie z mieszkańcem, któremu przydzielono mieszkanie

komunalne w Taborze WieIkim, rozmowa dotyczyła terminu zasiedlenia |okalu'

10.10.2013 godz. 09.00 spotkanie z Zarządem LKS ,,Sokół" Bralin, spotkanie dotyczyło

przyszłorocznej organizac';i klubu' toczonych rozgrywek, zarląd zobowiązał się do korekty

swoich oczekiwań finansowych, godz. 11'oo spotkanie - w obecności sekretarza Zbigniewa

Łatki _ z właścicieIką 8runtów bezpośrednio przylegających do terenu gimnazjum' spotkanie

dotyczyło negocjacji w sprawie wykupu iprzejęcia gruntu pod budowę hali sportowej' Wójt



Podstawowej im. Mikołaja Kopernika w Bralinie'

14.1o.2o13godz.10'30SpotkaniezPrezesGminnejSpółdzieIniwBralinie,WWVnikutego
spotkania w dniu jutrzejszym odbędzie się spotkanie z częścią mieszkańców ulicy Lipowej w

związku z koniecznością uporządkowania spraw meIdunkowych' godz'16'30 udział w

obchodachDniaEdukacjiNarodowejWGimnazjumim.PolskichNoblistówwBralinie,godz'
17.oo udział w obchodach Dnia Edukacji Narodowej w PrzedszkoIu ,,KWiaty Polskie'' W

wyraził nadzieję, że podczas kolejnego

Ustalenia końcowe W tej materii.
11.1o.2o13 godz. 08.00 spotkanie z dyrektorami placówek

dla przedszkoli, godz. 12.oo udział w obchodach Dnia

B ra lin ie,

dżecie oro

spotkania będzie w stanie przedstawić radzie

oświatowych W spraWie dotacji

Edukacji Narodowej w Sz kole

15'10'2013 godz. 11.oo udział w uroczystości wkopania kamienia węgieInego

zakładu zagospoda rowa n ia odpadów w olszowej' ReaIizacja inwestycji trwa

zakończenie prac w maju przyszłego roku'

16.10.2013godz.1o.3ospotkaniezKlemensem]aniakiemzLesznaprzedstawicielemfirmy'
która przygotowuje dla gminy zmianę aglomeracji, godz' 14'oo spotkanie z BUrmistrz Miasta

i Gminy Kępno Anielą Kempą W sprawle wniosków o zmianę aglomeracji'

L7.Lo.łolt:. godz. 09.30 spotkanie Z p rZed staWicie lem firmy zajmu.jącej się handlem

nieruchomościami, firma chciała zlokalizować w rynku tabIicę z ogłoszeniową aIe z uwagi na

fakt, że w ostatnim czasie przeprowadzono rewitalizację rynku i część tabllc usunięto dlatego

nie ma zgody na umiejscowienie w rynku nowej tab|icy do rozmów można wrócić pod

warunkiem wybrania przez firmę - na terenie działek gminnych ' innego miejsca'

18.10.2013 godz. 10'00 udział w spotkaniu Rady Stowarzyszenia LokaIna Grupa Działania

,,Wrota Wielkopolski'', na którym dokonano oceny złożonych wniosków w ramach

projektów:,,MałeProjekty,,',,odnowairozwójwsi,,,,,Różnicowaniewkierunkudziałalnoścl
nierolniczej,,oraz,,TWorzenieirozwójmikroprzedsiębiorstw,,,GminaBralinzłożyłaŻ
wnioski: ,,Przestrzeń ekstremalna _ młodzi skate'owcy" dotyczący utworZenia na terenie

boiska skate parku oraz,,centrum rekreacyjno _ ku|turalne w Taborze Wielkim,,' Wnioski

zostały na liście rankingowej wysoko ocenione na 2 i3 miejscu i znalazły się wśród

ben eficjentów.
18.1o.2o13 godz. 19.00 spotkanie Ze Wszystkim przedstawicielami oSP' którzy brali udział w

zabezpieczeniu uroczystości koro n a cji'

19.10.2013godz.11.00udziałwrazzobecnymnasaliczłonkiemZarząduPowiatuPiotrem
Hołosiem w.jubileuszu 1O2 urodZin mieszkanki GoIi Gertrudy FamuIa'

Pkt 5) Analiza oświadczeń majątkowych radnych za rok ŻoLŻ'

AnaIiZa stanowi załącznik do niniejszego protokołu'

Pkt6)SprawozdanieoświatoweostanierealizacjizadańoświatowychwGminieBralinw
roku szkolnym zoLz / z0t3.

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu

Pkt 7) Podjęcie uchwałv W sprawie: zmiany uchwały budźetowej na 2013 rok'

pod budowę
iplanuje się

es
1. Na podstawie pisma Wojewody Wielkopolskiego zwiększa się plan dotacji celowej o kwotę

10.159,oo zł z przeznaczeniem na pomoc finansową realizowaną na podstawie rządowego

pro8ramu wspierania osób uprawnionych do świadczenia p ielęgnacyjn ego'

2. Na podstawie pisma Wojewody Wielkopolskiego zwiększa slę plan dotacji o kwotę

3.127,oo zł z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu podręczników dIa uczniów'



3. Na podstawie pisma Wojewody Wielkopolskiego ZWiększa się pIan dotacji ce|owej o kwotę

110.620,00 zl z przeznaczeniem na zwrot części podatku akcyzowego Zawartego W cenie

oleju napędowego Wyko rzystywa n eso do produkcji rolnej przez producentóW rolnych'

4. Na podstawie pisma Wojewody WieIkopolskiego zwiększa się pIan dotacji o kwotę

6JŻo,oo zł z przeznaczeniem na dofinansowanie wypłat zasiłków stałych'

5' Zgodnie z decyzją Marszałka WojeWódZtWa WieIkopolskiego wydziela się w budżecle

gminy środki, .jako zabezpieczenie roszczeń zgodnie z gwarancją bankową Z tytułu

Wystąpienia negatywnych skutków w środowisku oraz szkód w środowisku w związktl z

prowadzeniem składowiska odpadów. Gwarancja bankowa obowiązywać będzie do 31

grudnia 2013 r' iobejmować będzie kwotę 50.O00,0O zł'

ó. ponadto zmniejsza się plan wydatków zddania inwestycyjnego pn,'Przebudowa chodnika

przy ul. Lipowej w BraIinie" o kwotę 4.oo0,o0 z| z przeznaczeniem na remont chodnika przy

przedszkolu Kwiaty Polskie w Bralinie

7. Na podstawie aneksu do Umowy Nr 2O/DPS - Świetlice/2013 o wsparcie reaIizac;i zadania

pubIicznego pod nazwą " ART -|aboratorium- czyll twórczo i na wysokich falach zmniejsza się

ptan wydatków o kwotę 1.11O,O0 zł natomiast zwiększa sie plan wydatków dotyczący

wydatków na realizację zadań w drodze porozumień z organami administracji rządowe.j.

8' Na podstawie pisma Dyrektora Szkoły Podstawowej w Bralinie dokonuje się korekty planu

wydatków: 2O.00O,OO zł przeznacza się na naprawę pomp ciepła, kwotę 8'694,00 zł

przeznacza się na wydatki związane z zakupem wyposażenia oraz pomocy dydaktycznych w

celu przeprowadzenia zajęć dodatkowych w oddziale przedszkolnym'

9'NapodstaWiepismadyrektoraGimnazjumwBraliniedokonujesiękorektyplanu
wydatków: kwotę 10.0OO,0O zł przeznacza się na Wydatki związane Z naprawą pomp ciepła.

].0' Na podstawie pisma Dyrektora Zespołu Szkół w Nowej Wsi Książęcej dokonuje się

korekty planu wydatków o kwotę 10'OOO,OO zł z przeznaczeniem na Wypłatę wynagrodzeń w

przedszkotu, kwotę 3OO,00 zł przeznacza się na wydatki związane z ubezpieczeniem, kwotę

9.936,00 zł przeznacza się na zakup wyposażenia lrzutnik, komputer/ w celu

przeprowadzenia zajęć dodatkowych w przedszkolu.

11' Na podstawie pisma Dyrektora PrzedszkoIa '' Kwiaty Polskie '' w Bralinie dokonuje się

l<orekty pIanu wydatków kwotę 25'426,0o zł przeznacza slę na wydatki związane z zakupem

wyposażenia oraZ pomocy dydaktycznych do prowadzenia zajęć dodatkowych w

przedszkolu.
12. Na podstaWie piSma Kierownika Gminnego ośrodka Pomocy Społecznej dokonuje się

korekty planu wydatków kwotę 100,00 zł przeznacza Się na przeprowadzenie badań

lekarskich dla pracownika zatrudnionego na zastępstwo'

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę W 5praWie: zmiany uchwały

budżetowej na 2013 rok,

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych.

Uchwała Nr xL/2o8/2o13 została przyjęta jednogłośnie'

Pkt 8} Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości.

Rada GminV ]est organem upoważnionym do okreś|enia wysokości stawek podatku od

nieruchomości, z tym że podatek ten nie może przekroczyć rocznie górnych stawek

okreś|onych w obwieszczeniu Ministra Finansów'



Na rok 2014 proponuje się pozostawienie podatkóW od nieruchomości na

dotychcZasowym poziomie za Wyjątkiem trzech pozycji, które na naszym terenie nie

Występują lub działa tylko jeden podatnik, wobec tych pozycji nie przewlduje się stosowania
ulg, są to pozycje: od gruntów pod jeziorami, za'|ętych na zbiorniki Wodne, retencyjne lub

elektrownie wodne, od budynków iczęści zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej

w zakresie obrotu kwaIifikowanym materiałem siewnym oraz od budynków i części

związanych z udzieIeniem świadczeń zdrowotnych.

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie określenia stawek
pod atku od nieruchomości

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radny8L'

Uchwała Nr xL/z09l2oL3 została przyjęta jednogłośnie.

Pkt 9) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków
zagospodarowania przestrzennego Gminy Bralin.

W związku z planowanym przez osobę prywatną rozwojem inWestyc]i, naIeży

dostosować zapisy obowiązującego Studium w zakresie zasięgu i Iokalizacji terenóW

in westycyjnych.
Aktywizacja nowego terenu Wymaga W pierwszym etapie dostosowania zapisów

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy do aktuaInych

oczekiwań i potrzeb, co w daIszej perspektywie umożliwi sporządzanie zmian miejscowego

p|anu zagospodarowania przestrzennego' z zachowaniem zasad ładu prŻestrzennego oraz

potrzeby ochrony najcenniejSzych waIorów przyrodniczych i krajobrazowych.
W obecnie obowiązującym Studium uwarunkowań i kierunków zagospod a rowa n ia

przestrzennego Gminy Bralln przyjętym Uchwałą Rady Gminy Bralin nr xXl/'J-o3 /7o'J-2 z dnia

o2.o4.2ol2r., działki obrębu Gola położone są w obszarze oznaczonym graficznie jako: MNR
(tereny zabudowy zagrodowej oraz zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej), U/M (tereny

zabudowy usługowej z dopuszczeniem towarzyszącej zabudowy mieszkaniowe.j) oraz R

(tereny roInicze). Przewiduje się zmianę kierunku rozwoju tego terenu ]zwiększenie na nim

a ktywn osc i gos pod a rcze i.

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany Studium

uwarunkowań ikierunków zagospod a rowa n ia przestrZennego Gminy Bralin.

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych.

Uchwała Nr XL|ŻLI/2or3 Została przyjęta jednogłośnie'

Pkt 10) Wolne głosy iwnioski.
> Przewodniczący rady przedstawił zebranym korespondencję, która od ostatniego

spotkania wpłynęła do ra dy.

Pierwśze pismo wpłynęło od Pani Anny Rossa w spraWie ZainteresoWania się organizacją

ruchu drogowego na skrzyżowaniu u|icy Błotnej i3 Maja. Pani Rossa wskazuje na fakt,

nieprawidłowego parkowania samochodów w obrębie skrzyżowania ulicy 3 Maja przez co

doszlo do uszkodzenia rynny na jej budynku.

Pismo zostało przekazane do komis.ji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego w ceIu

rozpoznania tematu odnośnie zmiany organizacji ruchu.



Drugie pismo Wpłynęło od prezesa ToWarzystwa RoZWoju Gminy Bralin w dniu 16
października Z zapytaniem, co dalej z obeIiskiem?

Przewodniczący rady przypomniał zebranym, że jest to koIejne pismo W te.| sprawie, po

otrzymaniu wcześniejszej korespondencji ogłoszono w gminnej gazecie ankietę w sprawie
propozycji zagospoda rowa n ia miejsca, w którym stał obeIisk jednakże ankieta nie cieszyła się
zainteresowa n iem ze strony mieszkańców bo do urzędu wpłynęły tylko 3 pomysły z czego
żaden nie odniósł się do idei odtworzenia pomnika.

> Wójt nadmienił, źe tablica jest do wykorzystania imożna by się zastanowić nad jej

umieszczeniem w godnym miejscu. Sam pomnlk jak powiedział, Wójt ,,ma swego rodzaju
pecha" gdyż był juŹ przemieszczany a na koniec jego stan techniczny wręcz wymusił
konieczność rozebrania go ze wzg|ędów be?pieczeństwa.

> Robert Gogol zwrócił uwagę na łamanie przepisów drogowych w obrębie rynku

szczególnie w godzinach porannych kiedy rodzice odwożą dzieci do szkoły i nagminnie łamią
przepisy dotyczące ZakaZu postoju na skrzyżowaniu.

> Przewodniczący komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego odpowiedział
radnemu Robertowi Gogolowi, że temu problemowi poświęcono wieIe komis';i

nieiednokrotnie prosZono o interwencję dzieInicowych.

> Wójt Wtrącił, że skrzyżowanie jest skomplikowane, problem dotyczy wyłącznie godzin
porannych. Wójt dodał' że są mie.jsca parkingowe ale kierowcy nie chcą z tych mie1sc

korzystać.

> Roman Lemanik zauwaŻył, że utrudnione jest, ze Wzg|ędu na zły stan drogi do.jazdowe1,

korzystnie z parkingu przy byłym PoM'
> Andrzej Kucharski ponowił apel o zainstalowanie 4 |atarni ulicznych w Chojęcinie'

> Wójt odpowiedzial, że projekt jest z|econy ijeśli nie uda się zadania zreaIizować w tym
roku, to najdalej na początku przyszłego roku lampy zawiną

Pkt 11) Zamknięcie posiedzenia.

> Przewodniczący rady podziękował zebranym za udzial W dZisiejszej sesji i o godZinie 17.45

zamknął posied ze n ie XXX|X sesji'
Protokołowała; Anna Pia5ecka

KONTROLUJACY:

1. Paweł Narękiewicz:

2. Piolr Pańczuk:


